
“由香港聖公會福利協會有限公司營運” 
“Operated by Hong Kong Sheng Kung Hui Welfare Council Limited”

機構簡介

香港聖公會福利協會（簡稱「福利協會」）於 1966 年成立，現
為獨立公司註冊的慈善機構，是為香港聖公會屬下負責協調、發
展和提供社會福利服務的機構，其服務單位分佈香港、廣州及澳
門。福利協會本著「個別關懷 ‧ 全面照顧」的格言和「轉化生
命 ‧ 活出豐盛」的精神提供多元化服務，包括：幼兒、青少年、
家庭、長者、精神復康、醫療、輔導及培訓服務等。

短期食物援助服務隊
SHORT-TERM FOOD ASSISTANCE SERVICE TEAM

服務目標
為那些因遭逢經濟突變、失業，而難以應付日常食物
開支的人士，提供免費的短期食物援助，幫助個人或
家庭渡過因各種社會問題造成短期在食物開支上的財
政困難，並轉介主流福利服務以緩解長遠的經濟和福
利需要。

服務內容
服務隊提供經營養師評估的膳食，包括米、副糧、罐
頭、食物券、餐券，嬰兒食品及按個別健康需要的特
別餐、少數族裔餐等，為有需要人士提供不多於八星
期的短期支援，解決緊急需要。
• 由社工進行個案面談及跟進。
• 舉辦福利資訊相關活動。

服務對象
居住於荃灣、葵青及屯門區的香港居民，因遭逢突變
而有即時經濟困難的個人或家庭、失業人士、低收入
人士、新來港人士、以及露宿者等。

申請資格
申請人須經社工評估，家庭總收入和資產不超過社會
福利署規定的上限。

申請手續及收費
申請人親身到中心填寫「短期食物援助服務 申請 / 個
案轉介表格」，並提交
• 申請人及同時申請本服務之家人的身份證明文件
• 近兩個月之住址證明文件
•  同住所有家庭成員最近六個月之收入證明文件 ( 包

括家庭經濟支柱 )
• 及資產證明文件
接受社工面見以作審批。費用全免。
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Blessed Food
恩澤膳

退出服務
自願退出服務：服務期滿自動退出服務。
服務使用者主動聯絡本隊，以終止服務。
非自願退出服務：如違反「服務使用者須知」內的「使
用服務守則」，或在「申請人聲明」提供虛假聲明，或
提供虛假証明文件，協會便有權終止提供服務，並保留
從法律追究的權利。

查詢電話 Enquiry

荃灣區 Tsuen Wan District 2690 0920

屯門區 Tuen Mun District 2668 8708

葵青區 Kwai Tsing District 2364 8191



地址 Address : 新界屯門三聖墟海榮路 22 號屯門中央廣場 1923 室
Room 1923, Tuen Mun Central Square, No.22 Hoi Wing Road, Tuen Mun

查詢 Enquiry : 2668 8708

Tuen Mun 
District

屯門區

地址 Address : 新界荃灣青山公路 264-298 號南豐中心 821 室
Unit 821, 8/F, Nan Fung Centre, 264-298 Castle Peak Road, Tsuen Wan, New Territories

查詢 Enquiry : 2690 0920

Tsuen Wan 
District

荃灣區

地址 Address : 新界葵涌葵昌路 56 號貿易之都 10 樓 1003 室
Room 1003, 10/F, Millennium Trade Centre, 56 Kwai Cheong Road, Kwai Chung, New Territories

查詢 Enquiry : 2364 8191

Kwai Tsing
District

葵青區

恩澤膳 - 短期食物援助服務隊
Blessed Food - Short-term

Food Assistance Service Team
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Service Objectives
The service renders food assistance to individuals or families who 
are unemployed, encountering sudden change or facing immediate 
financial hardship, to help underprivileged individuals or families 
tide over temporary financial problems triggered by various social 
problems, and refer the needy service users to mainstream welfare 
services.

Service Content
Service team provides short-term food assistance for a maximum 
of 8 weeks to needy people lived in the community for solving 
their urgent needs. Food provided includes rice, noodles, canned 
food, food coupons, hot meal coupons, baby food, meals for ethnic 
minorities and special diets, all assessed by dietician. Special diets 
will be provided for those with proven needs.
‧ Case Interview and follow up by social worker;
‧ Conduct welfare-related programmes.

Service Targets
‧ Hong Kong Residents:
‧  Residents who currently live in Tsuen Wan, Kwai Tsing and Tuen 

Mun;
‧  Individuals or families encountering sudden change and facing 

immediate financial hardship, the unemployed, low-income 
earners, new arrivals and street sleepers, etc.

Eligibility 
Applicant and their family members must be assessed by social 
worker, and within the monthly Income and asset limits.

Application Procedure & Charge
Complete the"Application Form"and present the identity proof, 
residential proof of the previous 2 months, income proof and the 
asset proof of the previous 6 months (including the breadwinner of 
the family, and all family members) to social worker to assess the 
eligibility for the service. The service is free of charge.

Termination
Voluntary Termination: When service terminates after the approved 
service period.

When the applicant contacts the service team to withdraw from the 
service.
Involuntary Termination: If applicants breach the"Service 
Regulation"mentioned in"Important Note to Service User 
and"Declaration of the Applicant", i.e. providing false information 
or fraudulent supporting documents, the Council will disqualify the 
application as well as terminate the food assistance. The Council also 
reserves the right for any legal actions.

Introduction
The Hong Kong Sheng Kung Hui Welfare Council (also known as 
the"Welfare Council") was founded in 1966. It is now registered as a 
charitable organization under the Companies Ordinance, and is an 
institution that coordinates, develops and provides social services for 
Hong Kong Sheng Kung Hui. The Welfare Council's diverse services, 
which can be found across Hong Kong, Guangzhou and Macau, 
cover children, youth, families, senior citizens and persons in need 
of mental and medical rehabilitation, counselling and professional 
training, in line with its service philosophy,"Personalised Service, 
Holistic Care"to"Transform Lives"so they may"Live in Abundance".


